
The CIC National Capital Branch presents 

PUTIN’S RUSSIA: 
INSIDE OR OUTSIDE THE INTERNATIONAL ORDER?  

An evening with Stephen Kotkin, Princeton University

Tuesday, January 9, 2018

It was called the “End of History”, the collapse of the Soviet Union in 1991. An event long hoped for in the West but that few expected to ever see. The United States, European Union and Canada all poured billions of dollars into Russia’s development. Russia was invited to join the G7 making it the G8 in 1998. Vladimir Putin became Russia’s Prime Minister in 1999 (the same year NATO expanded into the former East bloc) and its President in 2000.

In the 17 years he has been in power Putin has become more authoritarian, and in Russia at least, more popular. He described the collapse of the Soviet Union as “the greatest geopolitical tragedy of the 20th century.”  He hosted the lavish 2014 Sochi Olympics and then seized Crimea from Ukraine. Putin worked with the US to destroy Syria’s chemical weapons and then sent his troops to help President Assad maintain grip on power. Now Russia, under Putin, is accused of using its “cyber-power” to undermine the 2016 US Presidential election. 

Where is Putin leading Russia? Was the West suffering from post-Cold War naiveté or did it betray Russia by expanding NATO and reaching too far into former USSR territory, such as Ukraine?  

To help answer these questions the CIC National Capital Branch is pleased to welcome Stephen Kotkin, a highly sought after Russian specialist: Professor in History and International Affairs at Princeton University, director of its Institute for International and Regional Studies and co-director of the Program in the History and Practice of Diplomacy. The New York Times said the just published second volume of his Stalin trilogy Stalin: Waiting for Hitler: “will surely stand for years to come as a seminal account of some of the most devastating events of the 20th century.”

Our commentator is Piotr Dutkiewicz, Professor of Political Science and Director of the Center for Governance and Public Policy at Carleton University. He is the author or editor of 13 books largely focused on Russia and a member of the Valdai Club, a Russian think-tank founded in 2004. President Putin has met club members every year since then. 

Robert Hage will chair the event. As a diplomat he served as Director General for Europe and as Canada’s Ambassador to Hungary and Slovenia. Trained as a lawyer with an LL.M from University College London he is a Senior Fellow in the Graduate School of Public and International Affairs at uOttawa.

Copies of Professor Kotkin’s first and second volumes of his Stalin trilogy will be available at the event for purchase and signature by the author.

DATE AND TIME:
Tuesday, January 9, 2018
5:00 pm: Registration, reception and cash bar
6:00 pm: Presentation, discussion
7:30 pm: Dinner (optional)

LOCATION:
Rideau Room, Sheraton Hotel, 150 Albert Street, Ottawa

TICKETS AND REGISTRATION:
For a list of ticket prices and to register: https://cicncbjan092018.eventbrite.ca

or contact the event administrator by e-mail at ottawa@thecic.org or telephone 613-903-4011.

Please notify us in advance of any special dietary requirements.

Deadline for registration and cancellation is 5pm on Sunday, January 7, 2018.

To join, or renew your membership to the CIC please go to www.thecic.org

Margaret Huber
President
CIC National Capital Branch

_____________________________________________

Le chapitre de la Capitale nationale du CIC présente 

LA RUSSIE DE POUTINE EST-ELLE À L’INTÉRIEUR OU À L’EXTÉRIEUR DE L’ORDRE INTERNATIONAL ?

Une soirée avec Stephen Kotkin, Université Princeton

Mardi 9 janvier 2018

On a appelé l'effondrement de l'Union soviétique en 1991 la « fin de l’histoire ». Un événement longtemps espéré en Occident, mais que peu s'attendaient à voir. Les États-Unis, l'Union européenne et le Canada ont tous injecté des milliards de dollars dans le développement de la Russie. La Russie a été invitée à rejoindre le G7, devenant le G8 en 1998. Vladimir Poutine est devenu le Premier ministre russe en 1999 (la même année que l'OTAN s'est étendue à l'ancien bloc de l'Est) et son président en 2000.

Au cours des 17 années où il a été au pouvoir, Poutine est devenu plus autoritaire, et en Russie au moins, plus populaire. Il a décrit l'effondrement de l'Union soviétique comme « la plus grande tragédie géopolitique du 20ème siècle ». Il a accueilli les somptueux Jeux olympiques de Sotchi 2014, puis a saisi la Crimée de l'Ukraine. Poutine a travaillé avec les États-Unis pour détruire les armes chimiques de la Syrie et a ensuite envoyé ses troupes pour aider le président Assad à maintenir son emprise sur le pouvoir. Maintenant, la Russie, sous Poutine, est accusée d'utiliser son "cyber-pouvoir" pour saper les élections présidentielles américaines de 2016.

Où Poutine mène-t-il la Russie ? L'Occident a-t-il souffert de la naïveté de l'après-guerre froide ou a-t-il trahi la Russie en élargissant l'OTAN et en allant trop loin dans l'ex-URSS, comme l'Ukraine ?

Pour nous aider à répondre à ces questions, le chapitre de la Capitale nationale du CIC est heureux d'accueillir Stephen Kotkin, un spécialiste russe très recherché : professeur d'histoire et d'affaires internationales à l'Université Princeton, directeur de son Institut d'études internationales et régionales et codirecteur du Programme dans l'histoire et la pratique de la diplomatie. Le New York Times a déclaré que le deuxième volume de sa trilogie stalinienne, Stalin: Waiting for Hitler, qui vient de paraître : « représentera sûrement dans les années à venir un compte rendu des événements les plus dévastateurs du 20ème siècle ».

Notre commentateur est Piotr Dutkiewicz, professeur de sciences politiques et directeur du Centre de gouvernance et de politiques publiques de l'Université Carleton. Il est l'auteur ou le rédacteur en chef de 13 livres largement axés sur la Russie et membre du Valdai Club, un groupe de réflexion russe fondé en 2004. Le président Poutine a rencontré des membres du club chaque année depuis lors.

Robert Hage présidera l'événement.  En tant que diplomate, il a été directeur général pour l'Europe et ambassadeur du Canada auprès de la Hongrie et de la Slovénie. Formé en tant qu'avocat titulaire d'un LL.M de University College London, il est associé principal à l'École supérieure d'affaires publiques et internationales de l'Université d'Ottawa.


Des exemplaires du premier et deuxième volumes de la trilogie de Staline du professeur Kotkin seront en vente lors de l’événement et disponibles pour signature par l’auteur.

DATE ET HEURE:
Mardi 9 janvier 2018 
17 h 00: Inscription, réception et bar payant
18 h 00: Présentation et discussion 
19 h 30: Repas (facultatif)

LIEU: 
Salon Rideau, hôtel Sheraton, 150, rue Albert, Ottawa

BILLETS ET INSCRIPTION:
Pour voir la liste des prix et pour s’inscrire: https://cicncbjan092018.eventbrite.ca

ou bien contacter l’administrateur de l’événement par courriel à ottawa@thecic.org ou par téléphone au 613-903-4011.

Veuillez nous avertir à l’avance de tout régime alimentaire particulier.

La date limite d’inscription est le dimanche 7 janvier à 17 h 00.

Pour vous abonner ou renouveler votre adhésion, prière de visiter www.thecic.org

Margaret Huber
Présidente
Chapitre de la Capitale nationale du CIC 
[bookmark: _GoBack]
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